

ՄԻՋԱԶԳԱՅԻՆ ԳԻՏԱԺՈՂՈՎԻ ՆՅՈՒԹԵՐ

ԳԻՏԱԺՈՂՈՎԻ ԽՈՐՀՈՒՐԴ

Մանուշ Մինասյան - Արցախի պետական համալսարանի ռեկտոր
Արմեն Սարգսյան – ԼՂՀ կրթության և գիտության փոխնախարար
Վալերի Ավանեսյան - Արցախի պետական համալսարանի պրոռեկտոր
Վիտյա Յարամիշյան-Արցախի պետական համալսարանի պրոռեկտոր
Ալեքսանդր Մանասյան - ԵՊՀ փիլիսոփայության ամբիոնի վարիչ
Էդիկ Մինասյան - ԵՊՀ պատմության ֆակուլտետի դեկան
Լևոն Շիրինյան – ՀՊՄՀ քաղաքագիտության և իրավունքի ամբիոնի վարիչ
Սեդրատ Խանյան - ԱրՊՀ հայ գրականության և լրագրության ամբիոնի պրոֆեսոր
ՎառդաՄ Բալայան - ԱրՊՀ պատմության ամբիոնի պրոֆեսոր
Աշոտ Հայրունի - ԵՊՀ հայոց պատմության ամբիոնի պրոֆեսոր
Արզիկ Մխիթարյան - ԱրՊՀ մանկավարժության և հոգեբանության ֆակուլտետի դեկան
Արարատ Վաղդանյան - ԱրՊՀ պատմության ամբիոնի պրոֆեսոր
Վարդգես Սաֆարյան - ԱրՊՀ պատմության ամբիոնի վարիչ
Նարինե Ավանեսյան - ԱրՊՀ հայ գրականության և լրագրության ամբիոնի վարիչ

**ԱՐՅԱՆԻ ՀԱՆՐԱՊԵՏՈՒԹՅԱՆ ՆԱԽԱԳԱՀ ԲԱԿՈ ՄԱՀԱԼԵՅԱՆԻ
ՈՒՂԵՐԳՈՒ «ՀԱՅՈՑ ԶԵՂԱՄՊԱՆՈՒԹՅՈՒՆԸ ՈՐՈՇԵՄ ՄԱՐԴԿՈՒԹՅԱՆ ԴԵՄ
ՈՒՂՂՎԱԾ ՀԱՆՑԱԳՈՐԾՈՒԹՅՈՒՆ» ՄԻՋԱԶԳԱՅԻՆ ԳԻՏԱԺՈՂՈՎԻ
ՄԱՍՆԱԿԻՑՆԵՐԻՆ**

/ք. Ստեփանակերտ, 11 ապրիլի 2015թ./

Գիտաժողովի հարգաթա՛ն մասնակիցներ,

Ողջունում եմ բոլորիդ Արցախյան հողում եւ շնորհավորում նման կարեւոր միջոցառման մեկնարկի կապակցությամբ:

Դուք իրականացնում եք մեծ աշխատանք՝ մարդկության դեմ ուղղված ոճրագործությունների ուսումնասիրման ու դատապարտման, մարդու հիմնարար իրավունքների եւ ազատությունների, ժողովրդավարական նորմերի ու սկզբունքների, համամարդկային արժեքների պաշտպանության ու տարածման ուղղությամբ: Դա առանձնահատուկ առաքելություն է, որն արժանի է բարձր գնահատանքի:

Չափազանց խորհրդանշական է, որ Հայոց ցեղասպանության 100-րդ տարելիցին նվիրված միջազգային գիտաժողովն անց է կացվում հենց Արցախում: Ուղիղ մեկ դար առաջ հայ ժողովուրդը ենթարկվեց Օսմանյան Թուրքիայի կողմից պետականորեն ծրագրված եւ դաժանաբար իրականացված ցեղասպանության, զրկվեց պատմական հայրենիքի մեծ մասից եւ դարձավ տարագիր՝ սփռվելով աշխարհով մեկ: Մարդկության պատմության մեջ հայտնի այդ աննախադեպ Եղեռնը չստացավ արժանի գնահատական, ինչն էլ ծնեց նոր ոճրագործություններ: 1988-ին Սումգայիթում ու 1990-ին Բաքվում կազմակերպված հայերի ջարդերը եւ արցախահայության դեմ սանձազերծված պատերազմը դրա վառ վկայությունն են: Սակայն այս անգամ մեր ժողովրդին բնաջնջելու հակառակորդի ծրագրերը դատապարտված էին ձայնողման, քանզի դարավոր ցավն ու կորուստը ուժեղացրել էին հայի ազատատենչ ոգին, դարձրել նրան ավելի ամուր ու անսասան:



Արցախյան ազատամարտի տարիներին համայն հայությունը ոտքի ելավ մեկ մարդու պես՝ պաշտպանելու իր պապենական հողը, հնագույն լեզուն, հավատքն ու մշակույթը, սեփական ձեռքերով կերտելու իր ճակատագիրը: Համագային միասնությունն ու համախմբվածությունը եւ հայոց անկախ պետականությունը դարձան մեր հաղթանակների գրավականն ու խորհրդանիշը, ինչը պետք է պահել ու փայփայել աչքի լույսի պես: Այս գիտակցությամբ ու համոզմունքով մենք կարողացանք դիմակայել թշնամուն, հաղթահարել բոլոր փորձություններն ու դժվարությունները եւ կառուցել երկու հայկական պետություններ, որոնք այսօր ձեռք ձեռքի կերտում են իրենց հուսալի ապագան:

Հարգելի՛ բարեկամներ,

Վստահ եմ, որ գիտաժողովն արդյունավետորեն կլուծի իր առջեւ դրված խնդիրները եւ արժանի ներդրում կունենա Հայոց ցեղասպանության ճանաչման գործում:

Մաղթում եմ բոլորիդ հաջողություններ ու ամենայն բարիք:

ОБРАЩЕНИЕ ПРЕЗИДЕНТА РЕСПУБЛИКИ АРЦАХ БАКО СААКЯНА К УЧАСТНИКАМ МЕЖДУНАРОДНОЙ КОНФЕРЕНЦИИ “ГЕНОЦИД АРМЯН КАК ПРЕСТУПЛЕНИЕ ПРОТИВ ЧЕЛОВЕЧЕСТВА”

Уважаемые участники конференции!

Приветствую всех вас на арцахской земле и поздравляю с началом столь важного мероприятия.

Вы выполняете большую работу по изучению и осуждению преступлений против человечества, защите и распространению основных прав и свобод человека, демократических норм и принципов, общечеловеческих ценностей. Это особая миссия, которая достойна высокой оценки.

Весьма символично, что международная конференция, посвященная 100-летию Геноцида армян, проводится именно в Арцахе. Ровно век назад армянский народ подвергся геноциду, запланированному и зверски осуществленному на государственном уровне Османской Турцией, лишился большей части исторической родины и стал изгнанником, рассеявшись по всему миру. Этот известный в истории человечества беспрецедентный Геноцид не получил достойной оценки, что и породило новые преступления. Резня армян, организованная в 1988 году в Сумгаите и в 1990 году в Баку, а также развязанная против армян Арцаха война стали ярким тому свидетельством. Однако на сей раз планы противника по истреблению нашего народа были обречены на провал, поскольку вековая боль и потери укрепили свободолюбивый дух армян, сделали их еще более крепкими и непоколебимыми.

В годы Арцахской освободительной борьбы армянство всего мира поднялось на защиту земли отцов, своего древнейшего языка, веры и культуры, права самому вершить собственную судьбу. Общенациональное единство, солидарность и независимая армянская государственность стали залогом и символом наших побед, которые нужно хранить как зеницу ока. Глубоко осознавая эту истину, мы сумели противостоять противнику, преодолеть все испытания и трудности, построить два армянских государства, которые сегодня рука об руку создают свое надежное будущее.

Дорогие друзья!

Уверен, что конференция эффективно решит поставленные перед ней задачи и внесет достойный вклад в дело признания Геноцида армян.

Желаю всем вам успехов и наилучших благ!

г. Степанакерт,

11 апреля 2015 г.



**ADDRESS OF THE PRESIDENT OF THE REPUBLIC OF ARTSAKH BAKO SAHAKYAN
TO THE PARTICIPANTS OF THE «ARMENIAN GENOCIDE AS A CRIME AGAINST
HUMANITY» INTERNATIONAL CONFERENCE**

Respected participants of the conference,

I welcome you all on the Artsakh soil and congratulate on the start of such a significant event.

You perform a great work carrying out the research and condemnation of crimes against humanity, protection and promotion of fundamental human rights and freedoms, democratic norms, principles and human values. It is a special mission that deserves the highest assessment.

It is very much symbolic that the international conference dedicated to the 100th anniversary of Armenian Genocide is held in Artsakh. Exactly a century ago the Ottoman Turkey organized and brutally realized on a state level the genocide of the Armenian people as a result of which our people lost the greater part of their historical homeland and became refugees spreading all over the world. The fact that this unprecedented massacre in the human history was not properly recognized gave birth to new crimes. The pogroms of the Armenians organized in 1988 in Sumgait and in 1990 in Baku as well as the war forced upon the Artsakh people are the best manifestations of that. But this time the enemy's plans to exterminate our people were doomed to failure as the century-long pain and losses strengthened the freedom-loving Armenian soul, made our nation stronger and unwavering.

During the Artsakh Liberation War the whole Armenian people stood side by side to defend their native land, ancient language, faith and culture, carve their future with their own hands. National unity and cohesion as well as the independent Armenian statehood became the symbol and guarantee of our victories, which should be kept and cherished as an apple of an eye. With this conviction and consciousness we were able to resist the enemy, overcome all the ordeals and difficulties and build the two Armenian states that together build their reliable future.

Respected friends,

I am confident that the conference will efficiently solve the issues set before it and have a worthy contribution to the process of the Armenian Genocide recognition.

I wish all of you successes and all the best.

*Stepanakert,
April 11, 2015.*